
     Protokoł Nr 8  
 
z posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej z dnia 21 listopada 2007 r.  
 
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji obecni zgodnie z załączoną 
listą  obecności , Sekretarz Urzędu J. Słubik, inspektor M. Wieczorek, Wójt Gminy H. Gajda, 
a takŜe Prezesi Klubów Sportowych z terenu Gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną do 
protokołu  listą obecności.  
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i 
Organizacyjnej Rady Gminy H. Kalinowski.  
 
Tematem posiedzenia Komisji było:  
 
1/ Podsumowanie działalności sportowej w gminie Pabianice za rok 2007 / dot. osiągnięć 
sportowych/  
 
2/ Sprawy róŜne  w tym omówienie materiałów na najbliŜszą XV sesję Rady Gminy 
Pabianice.  
 
Ad. pkt. 1.  
 
Prezesi poszczególnych Klubów Sportowych kolejno zabierając głos przedkładali 
sprawozdania z działalności klubów z zakresu osiągnięć w roku 2007.  
 
Sprawozdania przedłoŜyli Prezes Ludowego Uczniowskiego Klubu Sportowego „ Sprawni” z 
Petrykóz  J. Olejnik – sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu – zał. nr 1  
 
Sprawozdanie Ludowego Klubu Sportowego „ Jutrzenka ”  Bychlew przedłoŜył członek 
powyŜszego klubu radny M. Muszczak – sprawozdanie w załączeniu do protokołu – zał. nr 2  
 
Sprawozdanie z działalności LKS „ Orzeł” w Piątkowisku przedłoŜył Prezes Klubu M. Madej 
– sprawozdanie w załączeniu do protokołu zał. nr. 3 
 
Sprawozdanie z działalności sportowej Gminnego Klubu Sportowego „Burza” Pawlikowie 
przedłoŜył przedstawiciel klubu K. Gęszczak – sprawozdanie stanowi zał. nr 4 .  
 
Sekretarz Urzędu J. Słubik zabierając głos poinformowała, Ŝe wszystkie kluby sportowe z 
terenu gminy Pabianice otrzymują  łącznie z budŜetu gminy kwotę 84 tys. zł. Na 
finansowanie sportu szkolnego z budŜetu gminy przeznaczona jest kwota 20 tys. zł. oraz 
budŜet gminy pokrywa e koszty korzystania uczniów  z basenu.  
 
Radny A. Jaksa zabierając głos powiedział, iŜ uwaŜa Ŝe wszystkie kluby  sportowe powinny 
wypowiedzieć się na temat modelu sportu jaki klub chciałby kreować. Osobiście uwaŜa,  
Ŝe powinien być to sport masowy , otwarty na szerokie uczestnictwo  młodzieŜy.  
Nie powinniśmy iść w kierunku sportu zawodowego, poniewaŜ nie stać nas na to.  
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Radny M. Muszczak  powiedział, Ŝe nie zgadza się z przedmówcą , poniewaŜ uwaŜa, Ŝe 
rejestrowanie przez kluby sekcji , ligii jest motorem rozwoju klubu i poszczególnych 
zawodników, w przeciwnym kierunku wyrządzałoby się krzywdę  tym zawodnikom, którzy 
osiągają  duŜe wyniki. 
 
Prezes Klubu Sportowego „ Sprawni” stwierdził, Ŝe w tej chwili budŜet gminy jest dość 
pręŜny i na pewno moŜe pozwolić sobie na to, aby prowadzić sport masowy jak i 
dofinansowywać wyczynowy. JeŜeli Rada Gminy uzna , Ŝe nie stać nas na wyjazdy 
wojewódzkie, czy krajowe to skupimy się tylko i wyłącznie na sporcie masowym. Na uwagę 
zasługuje to, Ŝe w działalności sportowej na naszym terenie jest spójność między sportem 
szkolnym, a Ludowymi Klubami Sportowymi. DuŜa część młodzieŜy z terenu naszej gminy 
jest zaangaŜowana w działalność sportową , jest to bardzo waŜne, jak i to , Ŝe są   środki z 
budŜetu gminy na jej prowadzenie.  
 
Głos zabrał przedstawiciel klubu Sportowego „ Burza” K. Gęszczak , który nie zgodził się z 
wypowiedzią radnego A. Jaksy w kwestii określenia się przez klubu sportowe co do modelu 
prowadzenia   sportu przez dany klub / masowego, czy teŜ wyczynowego/ . Powiedział, Ŝe 
prowadzenie sportu tylko i wyłącznie   masowego uprawiane jest przez Towarzystwa 
Krzewienia Sportu . Uprawiając sport wyczynowy promuje się gminę i bez wsparcia sportu 
wyczynowego nie będzie moŜliwe prowadzenie sportu masowego, a kluby sportowe mają za 
zadania wychowywać dobrych zawodników. Pan K. Gęszczak  wyraził  podziękowanie  
władzom samorządowym  za wsparcie finansowe jakim obdarowywane są  kluby sportowe w 
naszej gminie.  
 
Radny H. Szafrański w swojej wypowiedzi  poparł działalność sportową masową i jak wyraził 
poprzez taką działalność młodzieŜ  z terenu naszej gminy ma właściwie zagospodarowany 
czas. Radny wyraził podziękowanie dla działaczy sportowych  za zaangaŜowanie i pracę z 
młodzieŜą.  
 
Radny A, Jaksa ponownie zabierając głos w odniesieniu do wypowiedzi P. K. Gęszczaka 
powiedział, Ŝe wypowiadając się na temat kreowania danego sportu chodziło mu głównie o 
to, Ŝe kluby sportowe na pewno nie powinny być rozliczane za ilość posiadanych sekcji i 
wyniki w sekcjach sportowych, a Ludowe Kluby Sportowe nie są od tego , aby zapewniać 
standardy na poziomie krajowym . 
 
 
Sekretarz Urzędu J. Słubik zabierając głos powiedziała, Ŝe zastanawiamy się nad tym w jaki 
sposób na terenie gminy moŜna byłoby jednocześnie zapewnić  sport wyczynowy jak i 
masowy , czy moŜe na bazie szkół  powinny powstawać uczniowskie kluby sportowe, chodzi 
o to, aby dzieci po godzinach szkolnych mogły zostawać w szkole i spędzać czas wolny np. 
uprawiając sport.  Intencja jest taka by te dzieci zając czymś i chronić je.  
 
Wiadomym jest teŜ, Ŝe jeŜeli młody człowiek chce osiągnąć w jakiejś dziedzinie sportowej 
wynik wysoki , to jest to jego duŜa praca , rodziców, a takŜe duŜe środki finansowe, poniewaŜ 
jest to inny sposób trenowania.  
 
 
Prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego J. Olejnik odniósł się do wypowiedzi Sekretarz 
Gminy , poparł przedłoŜony pomysł i powiedział, Ŝe jeŜeli Rada Gminy przyznałaby środki 
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na dodatkowe zajęcia w szkole na pewno nauczyciele wychowania fizycznego chętnie 
zgodziliby się zapewnić młodzieŜy opiekę podczas tych zajęć.  
 
Przedstawiciel Klubu Sportowego „ Burza” K. Gęszczak powiedział, Ŝe problemem jaki 
mógłby się pojawić wówczas,  to problem dowozu młodzieŜy na takie zajęcia .  
 
Prezes UKS  J. Olejnik – na pewno musieliby włączyć się w to równieŜ rodzice dzieci, tych 
które chciałyby uczęszczać na zajęcia dodatkowe.  
 
Prezes Ludowego Sportowego Orzeł w Piątkowisku M. Madej przedłoŜył swój punkt 
widzenia na temat rozwoju sportu w naszej gminie i powiedział, Ŝe na pewno główny nacisk 
powinniśmy kłaść na sport masowy. MoŜna równieŜ rozwijać sport wyczynowy , ale 
wówczas naleŜy pozyskiwać sobie sponsorów. 
JeŜeli chodzi o klub Orzeł , to ten co roku poszukuje sponsorów.  
 
Pan K. Gęszczak – na dzisiejsze spotkanie mieliśmy przygotować informację na temat  
osiągnięć w sporcie , a nie o środkach finansowych pozyskanych od sponsorów. AŜeby Klub 
Burza utrzymywany był na takim poziomie jak w tej chwili równieŜ wymagane jest 
pozyskiwanie środków od sponsorów, bo bez takich na pewno nie mógłby prowadzić 
działalności na takim poziomie na jakim prowadzi.  
Ponadto powiedział, Ŝe uwaŜa, iŜ w naszej gminie jest wypracowany dobry model sportu, 
który powinien być kontynuowany. 
JeŜeli chodzi o prowadzenie uczniowskich klubów sportowych na terenie szkół , to dobrze 
byłoby, aby UKS Sprawni przeniósł swoją  działalność do Gimnazjum i inne działania 
dodatkowe pozalekcyjne sportowe równieŜ powinny odbywać się właśnie w Gimnazjum.  
 
Głos zabrał przedstawiciel Rady Sportu ze strony Urzędu Gminy M. Wieczorek i powiedział , 
Ŝe w naszych klubach nie prowadzi się takiego sportu wyczynowego, którego nie moglibyśmy 
promować.  
 
Przewodniczący Komisji H. Kalinowski – Rada Gminy przeznacza dość duŜe środki 
finansowe na działalność  sportową , duŜym sukcesem jest takŜe ścisła współpraca Klubów 
Sportowych ze szkołami , takŜe kierunek , który przedłoŜyła Sekretarz Urzędu J. Słubik  dot. 
powstawania Uczniowskich klubów Sportowych jest bardzo wskazany.  
 
Radny K. Gąsiorek – otrzymaliśmy projekt budŜetu do zapoznania się i na pewno radni znając 
juŜ sugestie dot. promowania sportu w szkołach jako zajęć pozalekcyjnych wezmą pod uwagę 
do rozpatrzenia ten pomysł.  
Na zakończenie dyskusji Przewodniczący Komisji H. Kalinowski złoŜył podziękowanie 
wszystkim działaczom sportowym za ich zaangaŜowanie w działalność sportową , pracę  z 
dziećmi , jednocześnie wniosek o rozpatrzenie moŜliwości powstania uczniowskich klubów 
sportowych w naszych szkołach uznał wnioskiem do przemyślenia , przeprowadzenia 
konsultacji z dyrektorami szkół oraz rodzicami.  
 
 
Ad. pkt. 2.  
 
Komisja przystąpiła do analizy projektów uchwał na najbliŜszą sesję .  
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Komisja zapoznała się z projektami uchwał Nr XV/A/2007 i XV/ B /2007 w sprawach: 
 
A/ powiadomienia Sekretarza Gminy Pabianice o obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy 
Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r. – Uchwała 
Nr XV/A/2007  
 
B/ powiadomienia Skarbnika  Gminy Pabianice o obowiązku przedłoŜenia Radzie Gminy 
Pabianice oświadczenia dotyczącego pracy lub słuŜby w organach bezpieczeństwa państwa 
lub współpracy z nimi w okresie od dnia 22 lipca 1944 r. do dnia 31 lipca 1990 r. – Uchwała 
Nr XV/B/2007 .  
 
Osoby zobowiązane do składania oświadczeń lustracyjnych będą zobligowane do ponownego 
złoŜenia oświadczeń  lustracyjnych z uwagi na zmiany ustawy lustracyjnej.  
 
 
Następnie Skarbnik gminy kolejno przedstawiała projekty uchwał dot. spraw budŜetowych.  
Pierwszą  omawianą uchwałą była uchwała NR XV/ C/2007 w sprawie zmiany Uchwały 
NrXV/C/2007 z dnia 29 października 2007 w sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych na 2008 r. 
PowyŜszy projekt uchwały wnosi się w związku z mylnie zapisaną kwotą w załączniku nr 4 
do uchwały w pozycji tabeli – trzy osie – liczba osi i dopuszczalna masa – nie mniej niŜ 12 a 
mniej niŜ 40 – w rubryce inne systemy zawieszania osi jezdnych zapisana kwotę „ 2.010 zł. ” 
zmienia się na kwotę 1.996,71 zł.  
Komisja projekt uchwały w powyŜszej sprawie  zaopiniowała  pozytywnie. 
 
   
Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2007 r. polegających na 
włączeniu do budŜetu subwencji ogólnej .  
Skarbnik poinformowała, Ŝe Ministerstwo Finansów z rezerwy przyznało dla gminy Pabianice 
zwiększenie subwencji ogólnej , jako środki na uzupełnienie gmin w kwocie – 46.316 zł. W 
związku z tym proponuje się skorygować dochody , które nie będą wykonane w stosunku do 
planu o kwotę 9.000 zł 
Pozostałą  kwotę proponuje się przeznaczyć  na zwiększenie wydatków w dziale 900 w 
następujący sposób: 
„1/ do § 1 pkt. 3 rozdział 900095 § 4260 . 
W II półroczu br.  jest większy zakup wody od Zakładu Wodociągów i kanalizacji w 
Pabianicach. Kilkudniowa awaria na stacji wodociągowej w Rydzynach spowodowała , Ŝe 
trzeba było z terenu Miasta Pabianic dostarczać wodę na cały rejon gminy południowej . 
Utworzono teŜ w miesiącu lipcu br. nowy punkt poboru wody z terenu miasta we wsi 
Piątkowisko i poprzez studzienkę z zaworem redukującym ciśnienie uzupełnia się wodę w 
sieci wodociągów gminy północnej . Cena zakupu wody jest taka sama jak ustalona taryfa  w 
naszej gminie . 
 

1. Do § 1 pkt. 3 rozdział 900095 § 4270 . 
2. Urząd Gminy zlecił naprawę jednego agregatu pompowego G – 100 , który jest 

wymontowany ze stacji wodociągowej w Górce pabianickiej . Naprawę  wykonuje 
Spółka z o.o „ Zeltech” w Łodzi – wstępne koszty ustalono na około 7000 zł, do 
wydatków doliczyć  trzeba teŜ wynajęcie dźwigu w celu zamontowania pompy w 
studni głębinowej „ 
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Projekt uchwały w powyŜszej sprawie Komisja zaopiniowała pozytywnie jednomyślnie.  
 
Projekt Uchwały Nr XV/E/2007 w sprawie zmian budŜecie gminy na rok 2007 dotyczy 
przesunięcia środków z działu 801 – oświata i wychowanie – rozdział – przedszkola - § 4010 
– wynagrodzenia osobowe pracowników  kwotę 4.051 zł. na dział edukacyjna opieka 
wychowawcza  - rozdz. świetlice szkolne - § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników , w 
związku z oszczędnościami funduszu w rozdziale przedszkola z powodu zmniejszenia liczby 
oddziałów w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Piątkowisku , a zwiększonymi potrzebami 
na wynagrodzenia za prowadzenie świetlic w związku z wydłuŜonym czasem funkcjonowania 
świetlic. ” 
 
 Komisja projekt powyŜszej uchwały zaopiniowała pozytywnie jednomyślnie.  
 
Przeanalizowane projekty uchwał stanowią załączniki do protokołu od nr 5 do 10.  
 
Przewodniczący Komisji nawiązał do posiedzenia Komisji z miesiąca października, na 
którym byli obecni przedstawiciele policji tj. Zastępca Komendanta Powiatowego Policji oraz 
Kierownik III  Posterunku Policji w Piątkowisku KPP w Pabianicach gdzie omawiany był 
temat bezpieczeństwa . Na najbliŜszej  sesji będzie kontynuowany ten temat w związku z tym 
takŜe będą obecni przedstawiciele Policji i dobrze stałoby się jeŜeli zostałaby wówczas 
potwierdzona realizacja prośby o którą  wystąpili policjanci . Dotyczyła ona wsparcia zakupu 
dla potrzeb policji sprzętu : niszczarki  do dokumentów  i urządzenia faksującego.  
 
Radny A. Jaksa zwrócił się do Wójta Gminy o uczulenie pracowników gminy na szczególne 
traktowanie mieszkańców z Piątkowiska, którzy będą zgłaszali się po informacje w sprawach 
związanych z ich wysiedleniem / budowa obwodnicy S-14/ Prosił, aby informacje były 
przekazywane im w sposób szczególnie delikatny i jak najbardziej jasny dla nich, poniewaŜ 
są to często ludzie przeraŜeni i jak wyraził radny nie ogarniający Ŝargonu administracyjnego.  
 
Radny M. Muszczak zwrócił się do Wójta Gminy z pytaniem, czy było zainteresowanie ze 
strony Wójta tematem rzekomej  naprawy zatoki autobusowej w Bychlewie przez 
Wojewódzki Zarząd Dróg i Mostów.  
 
Wójt odpowiedział ,Ŝe ze strony w/w zarządu otrzymał zapewnienie o wykonanej pracy. 
 
Na tym posiedzenie Komisji zakończono.  
 
 
         Posiedzeniu przewodniczył: 
         Przewodniczący Komisji  
         Samorządowo-Społecznej  
 
                        Henryk Kalinowski  
 
 
Protokołowała: 
 
Urszula Czerwonka  
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